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Opel Finance 50:50

let
záruka*6

Nový Opel Astra Sports Tourer.

Flexibilita nebyla nikdy tak vzrušující.
Nový Opel Astra Sports Tourer vás nenechá ani chvíli na pochybách, že řídíte výjimečný vůz. 
V edici 20 let navíc s palubním počítačem, automatickou klimatizací, originálními ráfky z lehkých 
slitin Opel 17” a celkovou slevou 81 000 Kč. Bezpečná jízda a naprostá flexibilita tohoto vozu vás 
nadchnou od prvního okamžiku. Opel Astra Sports Tourer již od 357 900 Kč.

Zažijte skutečnou jízdu.

Kombinovaná spotřeba paliva: 4,1–7,5 l/100 km. Kombinované emise CO2: 109–177 g/km. 

*Dvouletá výrobní zákonná záruka a dále čtyřletá smluvní záruka Opel ve spolupráci se společností CG Car Garantie Versicherungs-AG. 

Adaptivní podvozek FlexRide

Adaptivní světlomety AFL+

Kamerový systém Opel Eye oceněný

Astra_ST_CLV_1185x1750_1ku5.indd   1 17.1.11   18:09

www.opelcz.cz

AUTO-NOVOTNÝ, spol. s r.o., Těšínská 1880/39, 710 00 Ostrava. www.auto-novotny.cz

Zobrazený model je pouze ilustrativní.  Bližší informace na www.opelcz.cz nebo na infolince 844 234 234. 

Smluvní záruka Opel je poskytována bezplatně dealerem Opel. Nabídka smluvní záruky Opel trvá do konce března 2011.

Redakční rada přeje všem občanům 
příjemné prožití velikonočních 

svátků, naplněných jarním sluníčkem 
a pohodou.

Vážení občané,

V článku v minulém vydání Krasničanu, na konci roku 2010, jsem hodnotil výsledky 
voleb, rozebíral plány na další období a představoval myšlenku na aktualizaci vize 

rozvoje  Krásného Pole v novém Strategickém plánu. Poněkud hektický rok 2010 je his-
torií a opět přichází všední realita. 
Proč byl rok 2010 hektický? Stručně připomenu jen to, co bylo pro náš obvod nejpodstat-
nější: výstavba nové školní jídelny, rozkopaný úsek ulice Družební u školy v důsledku 
výstavby kanalizace, následná stavba chodníku a parkoviště před školou, výstavba fo-
tovoltaické elektrárny na střeše školy a nového dětského hřiště za školou, rekonstrukce 
a zateplení fasády radnice. Do toho jedny menší povodně, vyúčtování 4 projektů spolu-
financovaných z EU a rekordní zima, údajně nejhorší za posledních 30 let. To vše se mi 
vybaví, když vzpomenu na rok 2010, na závěr, nesmím opomenout, korunovaný volbami.

Nedávno jsem potkal jednoho spoluobčana a ten se mne naprosto nevinně a bez jakého-
koliv náznaku ironie zeptal: „ … a co se bude stavět v Kr.Poli letos?“ Ne, že bychom nic 
neplánovali, ale ta samozřejmost, že ten prudký rozmach minulých let musí pokračovat, 
byla odzbrojující. Zasmál jsem se tomu, ale o to více na mne dolehla ona všední realita. 
A ta není zrovna růžová. Financování ze zdrojů EU pro naše podmínky v podstatě skonči-
lo. Příjmová stránka rozpočtu města je stále hluboko pod úrovní roku 2008. Vlastní zdroje 
v podstatě nemáme a jiné se budou hledat jen velice těžce…

Co to pro nás znamená? V žádném případě nesmíme polevit v přípravě projektů a in-
vestičních záměrů, protože to jediné můžeme přímo ovlivnit. Ostatní už je věcí jednání, 
náhody a také trochy štěstí, které jsme doposud měli, ale na které nelze spoléhat. Proto je 
nezbytně nutné si jednotlivé akce dobře připravit a případně jejich realizaci rozplánovat 
do delšího období. Aby si jednotlivé záměry navzájem nepřekážely, je nutné zpracovat 
pokud možno co nejkonkrétnější vizi budoucího požadovaného stavu. K tomu by měl 
právě sloužit Strategický plán rozvoje Krásného Pole, proto je v současné době, kdy je 
finanční zajištění investic velice náročné, tak potřebný. 
Rada MO zpracovala rozdělení plánu na jednotlivé oblasti, kterých by se měl dotýkat. 
Pokud by se někdo z občanů chtěl aktivně účastnit na procesu tvorby tohoto dokumentu, 
může si vybrat z nabízených oblastí, která je mu profesně nebo lidsky nejbližší:

• Investiční a urbanistický rozvoj
• Majetek, hospodaření a technické služby
• Školství, tělovýchova, zájmová činnost a práce s mládeží
• Kultura a společenský život
• Zdravotnictví a sociální péče
• Doprava, silniční hospodářství a bezpečnost na komunikacích
• Životní prostředí
• Pohřebnictví
• Veřejná správa a bezpečnostní problematika

Přivítáme dlouhodobou spolupráci, ale i jakýkoli jednotlivý názor na danou oblast. 
Zároveň děkujeme těm občanům, kteří se již do přípravy plánu zapojili nebo alespoň 
přislíbili svoji účast.

Na závěr mého článku mi dovolte popřát Vám šťastné a příjemné  prožití oslav svátků 
jara – Velikonoc. Ať nám po té dlouhé zimě vyjde jarní počasí, abychom si užili ve zdraví 
jarního sluníčka a  pobytu venku.

               Tomáš Výtisk, starosta

Český svaz zahrádkářů 
pořádá 2. - 3. 4. 2011 v 1000 až 1800 hodin

„Jarní výstavu 
s velikonoční tématikou“ 
Přijďte přivonět k jarním květům, nech-
te se okouzlit krásou kraslic i výrobky 

z proutí. Určitě Vás překvapí i umělecká 
díla žáků ZŠ v Krásném Poli. 

Mnohá další překvapení čekají jen na Vás. 
ČZS Krásné Pole
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Sčítání lidu, domů a bytů 2011

Sčítání lidu, domů a bytů se v České republice uskuteční na jaře 
2011. Rozhodným okamžikem, ke kterému sčítání proběhne, 

bude půlnoc z 25. na 26. března 2011. Poprvé v historii se budou 
sčítat všechny země  EU z nařízení Evropské komise v jeden společný 
rok. Náklady na sčítání lidu jsou v České republice přibližně 250 Kč 
na osobu (tedy cca 10 EUR na jednoho obyvatele, což je při tomto 
způsobu sčítání částka v  Evropské Unii obvyklá). 

Novinky sčítání lidu 2011
Sčítání lidu, domů a bytů v roce 2011 přinese celou řadu novinek, které 
souvisejí s tím, jak se vyvíjejí informační technologie, ale také se zkuše-
nostmi z předchozích sčítání:
• Formuláře pružně reagují na vývoj ve společnosti a s tím související 
legislativní opatření, nově tak přibude např. dotaz na registrované part-
nerství.
• Český statistický úřad při sčítání lidu 2011 žádným způsobem ne-
zjišťuje vybavenost domácností ani jejich příjmy a výdaje. Ve sčíta-
cích formulářích tak nejsou žádné otázky na vlastnictví ledničky, automo-
bilu, chaty, televizoru ani dalších věcí. Z hlediska vybavení domácnosti 
je pro statistiku důležitá pouze otázka, zda má rodina možnost využívat 
osobní počítač a připojení k internetu. 
• Nově bude možné vyplňovat elektronické sčítací formuláře na internetu 
a odesílat je on-line nebo prostřednictvím datových schránek. Tento způ-
sob předávání informací patří v současnosti mezi nejbezpečnější vůbec. 
• Sčítacími komisaři budou asi v  95 % případů pracovníci České pošty.
• Právnickým osobám bude ČSÚ ve většině případů posílat domovní 
a bytové listy prostřednictvím  datových schránek. 
• V době ostrého sčítání v roce 2011 bude všem k dispozici bezplatné 
telefonní centrum s operátory, kteří budou připraveni pomoci se všemi 
dotazy o sčítání. 
• Na podzim 2010 se ve školách v celé republice uskutečnilo tzv. Minisčí-
tání, ve kterém si mohli žáci a studenti zábavnou formou vyzkoušet práci 
se statistickými daty a také zjistit, jak jsou tyto údaje užitečné a zajímavé.

Generálka na Sčítání lidu
V České republice se loni od 6. dubna do 7. května uskutečnilo 

zkušební sčítání lidu. Celkem 6,4 % obyvatel využilo možnost odeslat 
formuláře elektronicky přes internet, ostatní zvolili klasickou cestu 
a vraceli formuláře komisařům nebo je posílali poštou. 
Pro zkušební sčítání vybrali statistici 0,5 % obyvatel České republiky, 
aby prověřili všechny potřebné procesy před ostrým sčítáním v příštím 
roce, otestovali srozumitelnost a přehlednost formulářů a vyzkoušeli 
nové techniky skenování dat. „Sčítání lidu se na našem území provádí 
pravidelně od roku 1869. Letos se poprvé v historii testovalo i elektro-
nické vyplňování sčítacích on-line formulářů na internetu, které bude při 
sčítání příští rok úplnou novinkou,“ upozorňuje místopředseda Českého 
statistického úřadu Stanislav Drápal. „Samotné informace z dotazníků 
nebyly při zkušebním sčítání tím nejdůležitějším, zaměřili jsme se 
hlavně na srozumitelnost otázek a formulářů. Výstupem byla zprá-
va, jaké procesy je potřeba pro ostré sčítání zlepšit a kde jsou slabá 
místa nových systémů.“

Historie sčítání lidu
Sčítání lidu patří k nejstarším statistickým akcím vůbec. Na našem 

území se soupisy obyvatel tvořily už ve středověku, kdy sloužily pa-
novníkům k vojenským a daňovým účelům. Zpočátku zahrnovaly pouze 
část populace. Za vůbec nejstarší dochovaný soupis na českém území je 
považován soupis majetku litoměřického kostela z roku 1058, který je 
součástí zakládací listiny knížete Spytihněva II. 
Za významný mezník pak lze označit rok 1753, kdy byl vydán patent 
císařovny Marie Terezie o každoročním sčítání lidu. Novou kapitolu 
v historii sčítání obyvatelstva v habsburské monarchii zahájilo sčítání 
provedené v roce 1754. Poprvé se konalo současně a jednotně na celém 
území soustátí. 

Rozsah informací i  kvalita dat se začala významně zvyšovat od roku 
1869, kdy se uskutečnilo první moderní sčítání lidu na našem území. Je-
diné sčítání, které se v novodobé historii Československa nekonalo, bylo 
v roce 1940  kvůli  2. světové válce.
  Ondřej Kubala
  tiskový mluvčí projektu Sčítání lidu, domů a bytů 2011

Základní termíny sčítání lidu

Jak sčítání pomáhá

26. února 2011 
Začíná fungovat call centrum pro veřejnost, na bezplatnou linku 

800 87 97 02 se mohou lidé obracet s dotazy a nejasnostmi ohledně sčítání 
každý den od 8:00 do 22:00. 

Sčítací komisaři začnou zároveň roznášet domácnostem do schránek 
informační letáky o blížícím sčítání. Zároveň s letákem vhodí komisař 
do schránky lísteček s návrhem termínu, kdy do dané domácnosti přinese 
sčítací formuláře. Každá domácnost najde ve schránce letáček nejpozději 
6. března.
7. března 2011 

Sčítací komisaři začínají navštěvovat domácnosti a roznášet formuláře. 
Každý občan dostane zelený SČÍTACÍ LIST OSOBY. Majitelé a uživatelé 
bytů dostanou navíc žlutý BYTOVÝ LIST a majitelé či správci domů ještě 
oranžový DOMOVNÍ LIST. Roznáška formulářů končí 25. března 2011.
25./26. března 2011 

Půlnoc z 25. na 26. března je tzv. rozhodným okamžikem sčítání. Infor-
mace do sčítacích formulářů se vyplňují podle skutečnosti platné v tento 
rozhodný okamžik. 
Příklad: Pokud se miminko narodilo dvě hodiny po půlnoci, tak ještě 
nebylo v rozhodný okamžik na světě a do sčítání se nepočítá. Pokud se 
ale narodilo hodinu před půlnocí, tak bylo v rozhodný okamžik mezi námi 
a je třeba tuto radostnou novinu do sčítání uvést.  
26. března 2011 

V tento den je možné začít odevzdávat vyplněné sčítací formuláře. 
Existují tři základní cesty:
 • Internet 
 • Předání sčítacímu komisaři 
 • Odeslání poštou v obálce nebo odevzdání na kterékoliv poště
14. dubna 2011   

Do tohoto dne mají všichni podle zákona odevzdat formuláře – ať už 
je budou odesílat přes internet, poštou v obálce nebo osobně předávat 
sčítacímu komisaři. 
20. dubna 2011 

Končí činnost call centra s bezplatnou linkou 800 87 97 02. Dále bude 
k dispozici pro informace o sčítání lidu číslo Českého statistického úřadu 
274 057 777, které je v provozu v úředních dnech. Stále bude také fungo-
vat informační email info@scitani.cz.

Pevně věříme, že do řady situací, ve kterých se výsledky sčítání 
používají, se vůbec nedostanete (povodně, evakuace při živel-

ných pohromách, zásahy hasičů…), ale přesto, člověk nikdy neví… 
K čemu se tedy výsledky používají a jak se promítne vyplnění či ne-
vyplnění sčítacího listu do vašeho běžného života?
• Hasiči Informace ze sčítání lidu budou velmi důležité pro hasiče a další 
složky integrovaných záchranných systémů. Poskytují informace, kolik 
je v kterém domě bytů, z čeho jsou nosné zdi, z jakého materiálu jsou 
domy postaveny, na jaké přípojky jsou připojeny (např. plyn), jak je dům 
vysoký, kolik má pater. To vše potřebují záchranáři znát, aby mohli lidem 
v daném domě co nejrychleji pomoci. Zároveň jsou data ze sčítání velmi 
důležitá při zpracování krizových a evakuačních plánů.
• Povodně Data ze sčítání jsou důležitým nástrojem k tvorbě protipo-
vodňových opatření a jsou také důležitá při operativních zásazích a eva-
kuacích při všech přírodních živlech.  Jenom sčítání lidu ukazuje, kolik 
v kterých oblastech žije lidí, jaká je jejich věková struktura a zároveň jaké 
jsou jejich domy a  z čeho jsou postaveny – tedy jak dlouho například 

dokážou řádění přírodního živlu odolat.
• Dopravní obslužnost Podle informací, jak často a kam lidé cestují 
za prací či do školy, se sestavují tzv. mapy dojížďky, podle kterých se 
plánuje dopravní obslužnost v ČR – tedy kolik je kde potřeba autobusů, 
vlaků či tramvají a jak často mají jezdit.
• Školy a školky Podle dat ze sčítání (a navazujících projekcí obyvatel) 
lze snadno vypočítat, ve kterých lokalitách budou v příštích letech školní 
či předškolní děti a kolik jich bude. Získáme tak informace, jaká bude nut-
ná kapacita tříd ve školkách a školách případně, kde bude potřeba školky 
otevírat, a kde rozhodně není dobrý nápad školku či školu zavřít.
• Péče o seniory Data ze sčítání umožní naplánovat kapacity v domovech 
důchodců, hospicích a dalších sociálních zařízeních pro seniory. Stejně 
tak podle nich může být optimalizována nabídka sociálních služeb pro 
seniory (např. donášky obědů).  
• Vakcíny pro očkování dětí Ministerstvo zdravotnictví podle dat ze sčí-
tání plánuje, kolik má objednat očkovacích vakcín pro děti v České re-
publice. Data ze sčítání jsou klíčová především pro správné počty vakcín. 
Pokud se jich objedná příliš moc, utrácí stát zbytečně peníze, pokud se 
jich naopak objedná málo, hrozí, že po nějakou dobu nebudou k dispozici. 
• Nabídka a poptávka na pracovním trhu Údaje o sčítání lidu přinesou 
podrobné informace, jak je v kterých místech ČR kvalifikovaná pracovní 
síla. Jsou to velmi důležitá data, která firmy kombinují s aktuálními infor-
macemi z úřadů práce, když se rozhodují, kde otevřou svoji pobočku či 
závod, aby v daném regionu našli zaměstnance s potřebnou kvalifikací. 
• Peníze z EU Evropská unie bude členským zemím nově přerozdělo-
vat unijní peníze a dotace pouze podle výsledků sčítání lidu v roce 2011. 
Země, která dodá nekvalitní, neúplné či chybné údaje, se může připravit 
o desítky milionů eur z evropské pokladny. 
• Část výnosů z daní, která připadne obcím Ministerstvo financí vyu-
žívá data ze sčítání (průběžně upravovaná o aktuální demografickou sta-
tistiku) k přerozdělení podílu výnosu z daní, který připadne obcím. Čím 
více osob je v obci sečteno, tím větší má obec nárok na peníze. V ČR se 
zatím tyto finance přerozdělují podle trvalého bydliště, ale velká část zemí 
EU už výnosy z daní přiděluje obcím podle tzv. faktického bydliště, tedy 
podle toho, kolik lidí žije v dané oblasti skutečně, bez ohledu na to, zda 
jsou v této lokalitě trvale hlášeni. 
• Naši poslanci v EU Evropská unie aktuálně zvažuje, že by podle vý-
sledků sčítání lidu 2011 ve všech zemích EU přepočítala mandáty v Ev-
ropském parlamentu.
• Hluk Data ze sčítání jsou důležitá při posuzování hlukové zátěže a při 
tvorbě hlukových map, které ukazují, jaká část obyvatel  je (a nebo v pří-
padě nových projektů může být)  zasažena nadměrným hlukem. Podle 
těchto map se pak připravují protihluková opatření a zároveň slouží jako 
podklad pro žádosti o dotace na protihluková opatření. 
• Faktické bydliště Poprvé v historii sčítání zjistí tzv. faktické bydliště, 
tedy místo, kde lidé skutečně žijí. Trvalé bydliště je v rámci EU české 
specifikum s velkým problémem – na adrese trvalého bydliště se zdržuje 

stále méně lidí a vůbec už tyto adresy neodpovídají tomu, kde lidé sku-
tečně žijí. 
Faktické bydliště je velmi důležitou informací pro starosty, kteří tak po-
prvé oficiálně zjistí, kolik lidí skutečně v jejich obci bydlí bez ohledu 
na to, zda jsou tam hlášeni. Podle těchto dat budou moci plánovat kapa-
city škol, školek, zdravotnických zařízení, veřejnou dopravu, občanskou 
vybavenost…
V rámci EU se bude posuzovat faktické bydliště a podle počtu fakticky 
bydlících lidí (nikoliv trvale hlášených) se také budou rozdělovat evrop-
ské dotace obcím na stavbu kanalizací, opravu silnic apod. 
• Živnostníci, podnikatelé a firmy získají díky sčítání velmi dobrý 
přehled, ve kterých lokalitách budou lidé potřebovat jejich služby. Data 
o technickém stavu domů a bytů a jejich stáří jsou velmi přínosná napří-
klad pro řemeslníky a prodejce zboží potřebného pro rekonstrukce, když 
se rozhodují, kde budou podnikat a jaký sortiment zboží lidé v dané ob-
lasti potřebují.
• Národnostní menšiny  Sčítání lidu je naprosto klíčové pro národnostní 
menšiny a jejich práva. Otázka na národnost je ve formulářích sčítání lidu 
sice dobrovolná, ale pokud se v některé z obcí přihlásí k určité národnost-
ní menšině alespoň 10 % obyvatel, získávají podle zákona č. 128/2000 
Sb., O obcích a podle zákona 273/2001 Sb., O právech příslušníků národ-
nostních menšin právo na vícejazyčné názvy a označení a obec musí zřídit 
výbor pro národnostní menšiny. Menšiny mají v ČR také právo na užívání 
jazyka národnostní menšiny v úředním styku a před soudy, právo na vý-
chovu a vzdělávání v jazyce národnostní menšiny a další. Sčítání lidu 
a počty přihlášených k dané národnostní menšině jsou zásadním ukazate-
lem při prosazování práv národnostních menšin v ČR. 
• Pár zajímavostí Na závěr nabízíme několik maličkostí, které ovlivňují 
náš každodenní život a možná si ani neuvědomujeme, že jde o servis, 
který vznikl díky sčítání.  
- Telefonní automaty Telecom využil tato data v obcích ke splnění usta-
novení zákona o instalování veřejných telefonních automatů v závislosti 
na hustotě obyvatel. 
- Odpad Jedna z firem, zabývající se odpadovým hospodářstvím, využila 
výsledky ze sčítání lidu (konkrétně informace o vytápění tuhými palivy) 
k odhadu množství komunálního odpadu v jednotlivých obcích a v řadě 
měst sloužily informace o způsobu vytápění ke zpracování energetických 
koncepcí. 
- Parkoviště Data o dojížďce ze Středočeského kraje do Prahy byla po-
užita k určení míst a kapacit záchytných parkovišť na okrajích hlavního 
města.
- Hlídání dětí Pouze ze sčítání lze zjistit počty žen na mateřské dovolené 
za obce či městské části, data se často využívají v Praze (ale i v jiných re-
gionech) jako podklad pro plánování služeb pro maminky s malými dětmi 
(např. hospodyně docházející do domácností, hlídání dětí…).  
              Ondřej Kubala
               tiskový mluvčí projektu Sčítání lidu, domů a bytů 2011

Poděkování za podporu Tříkrálové sbírky 2011
Stalo se již tradicí, že počátkem ledna vycházejí do ulic koledníci, aby 

přinášeli lidem radost a koledovali pro ty nejpotřebnější. Pro sociální 
aktivity Charity Ostrava a Charity sv. Alexandra bylo koledníky v ostrav-
ském regionu v Tříkrálové sbírce 2011 vybráno 1 281 293,- Kč, z toho 
v Městském obvodu Krásné Pole byla vykoledována částka 62 442,- Kč. 
Díky tomu budeme moci i v letošním roce pomoci těm nejpotřebnějším. 
Jménem Charity Ostrava a Charity sv. Alexandra děkujeme všem, kteří se 
organizačně anebo přispěním finančního daru podíleli na realizaci Tříkrá-
lové sbírky 2011.

Výtěžek sbírky bude použit na rekonstrukci azylového domu sv. Fran-
tiška, na rekonstrukci domova pokojného stáří sv. Václava (výměna oken), 
na rekonstrukci azylového domu sv. Zdislavy (stavební úpravy), na přímou 
pomoc charitním střediskům (Charitní dům Salvator Krnov, Charitní dům 
sv. Františka, Poradna Charity Ostrava ), na podporu osob bez přístřeší cha-
ritní nízkoprahové denní centrum sv. Benedikta Labre, na podporu Star-
tovacích bytů, na podporu seniorů v Charitní pečovatelské službě Tereza, 
na podporu pro lidi v závěrečném stádiu života – Mobilní hospicová jednot-
ka, na rozvoj chráněných dílen (pracovní uplatnění handicapovaných lidí), 
na humanitární aktivity a podporu sociálních služeb Charity sv. Alexandra. 
Část sbírky směřuje na rozvoj charitativních aktivit realizovaných Charitou 
Česká republika a Diecézní charitou ostravsko-opavskou.

Výsledek Tříkrálové sbírky 2011 je projevem lidskosti, zájmu a soli-
darity vůči lidem, kteří se dostali do obtížné životní situace. Na výsledku 
letošní sbírky mají zásluhu všichni, kteří se na jejím důstojném průběhu 
podíleli.
Velmi si vážíme Vaší podpory.
     Bc. Martin Pražák                     Ing. Pavel Folta
     ředitel Charity Ostrava              ředitel Charity sv. Alexandra

Zveme občany na oslavy 66. výročí osvobo-
zení Krásného Pole. Dne 26. dubna v 17,00 
se uskuteční tradiční položení věnce u po-
mníků padlých z  II. světové války. Poté 
bude od 17,30 na radnici následovat kon-
cert učitelů ZUŠ H. Salichové.

POZVÁNKA



Hasičský ples
Sbor dobrovolných hasičů Krásného Pole děkuje všem účastníkům hasič-

ského plesu uskutečněného v sobotu dne 26. 2. 2011 za  jejich účast a pod-
poru, sponzorům (cestovní kanceláři Nikolas tours, restauraci U Čestmíra, 
náměstku primátora města Ostravy Bc. A. Boháčovi,  myslivcům Krásného 
Pole a ostatním) za jejich příspěvky do tomboly, kapele Halogeny za jejich 
bezchybnou produkci. Doufáme, že tento ples Vás všechny pobavil, uspoko-
jil a i nadále zůstanete našimi příznivci.             SDH Krásné Pole
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Staňte se i Vy dobrovolníkem!

Poplatky ze psů 
na rok 2011Ptáte se, o čem je řeč? Dobrovolník je člověk jako Vy. Je výjimečný 

svým odhodláním a chutí pomáhat tam, kde je třeba. Využívá kousek 
svého volného času a stává se mostem mezi světem běžných lidí a lidí 
sociálně izolovaných. Navštěvuje zdravotně sociální zařízení na území 
celého města Ostravy, dělá společnost lidem všech věkových kategorií. 
Například klientům Domova pro seniory Slunečnice, pacientům ve Fa-
kultní nemocnici Ostrava či zdravotně postiženým v Centru Čtyřlístek 
v Třebovicích. A nejen tam…
A jak se stát dobrovolníkem?
Dobrovolnické centrum ADRA Ostrava zájemce o dobrovolnickou čin-
nost zdarma proškolí, pojistí a po dobu výkonu dobrovolné činnosti jim 
poskytne potřebné zázemí. Výběrové pohovory probíhají každou první 
středu v měsíci od 13:00 do 17:00 hodin v kanceláři DC ADRA Os-
trava (ul. Ahepjukova 2788/2). 
Pokud váháte a potřebujete více 
informací, navštivte naše webo-
vé stránky (www.adraostrava.
cz), kde najdete další informa-
ce o všech programech a zaří-
zeních, kam naši dobrovolníci 
docházejí nebo nás telefonicky 
kontaktujte (599 097 197). Tě-
šíme se na případnou spoluprá-
ci s Vámi, tým pracovníků DC 
ADRA Ostrava.
„Při našich setkáních vidím jak je 
paní za kterou docházím šťastná 
z mé přítomnosti, její rozzáře-
né oči a veselá nálada, kterou ji 
můžu přinést mě naplňuje poci-
tem štěstí a užitečnosti.“ 
               (Hana, 52 let) 

PRÁVNÍ PORADNA
Oznamujeme Vám, že také v roce 2011 pokračuje možnost 

využití služeb právníka všemi zájemci z řad občanů Krás-
ného Pole. Konzultační dny JUDr. Mourala se konají každé první 
pondělí v měsíci, tj. ve dnech 4.dubna, 2.května, 6.června (během 
prázdninových měsíců se konzultace nekonají), 5.září a dále, vždy 
od 15,00 hod. v prostorách Radnice.

A to nejdůležitější na konec: Po dohodě s vedením advokátní 
kanceláře MOURAL KOPECKÝ & PARTNEŘI, bude první kon-
zultační hodina poskytována bezplatně.                           Rada MO

Aktivity hasičů v zimním období

Vážení spoluobčané, Sbor dobrovolných hasičů a výjezdová jednotka 
sboru dobrovolných hasičů Krásného Pole by Vás ráda seznámila 

s činností v prvním čtvrtletí roku 2011.

Lezecký výcvik
Jednotka sboru dobrovolných hasičů se na začátku tohoto roku rozhodla 

zúčastnit lezeckého výcviku (školení), které proběhlo v sobotu 19. 2. 2011, 
v počtu 5 hasičů. Toto školení bylo zaměřeno na záchranu osob a práci 
ve výškách za pomoci lan a horolezecké výstroje. Teoretickou část naši hasiči 
absolvovali v domácím prostředí hasičské zbrojnice se zaměřením na výu-
ku vyhlášek, norem, vázání uzlů a úvazů, zakončenou písemnou zkouškou. 
V odpoledních hodinách se účastnici lezeckého školení přesunuli do centra 
Ostravy, kde u řeky Ostravice prováděli praktický výcvik slaňování a záchra-
nu osob ve výškách za pomoci horolezecké výstroje a lan zakončený praktic-
kou zkouškou. Pro lezecký výcvik se naše jednotka rozhodla z důvodů při-
bývajících zásahů a práce ve výškách např. shazování sněhu a ledu se střech 
obytných domů, škol a jiných objektů v zimním období a v letním období při 
ořezávání vysokých stromů a polomů způsobených silným větrem a vichřice-
mi. Věříme, že těchto nabytých zkušeností a dovedností při lezeckém výcviku 
využijeme ve prospěch a spokojenost občanů Krásného Pole.

Blíží se osmý ročník filmového 
festivalu TUR!
Ostrava je jedinečné město, avšak kvůli znečištěnému ovzduší jej prová-

zí poněkud pošramocená pověst. A možná právě proto není v republice 
lepšího města pro konání ekologicky zaměřeného festivalu než právě Ostrava.  

Mezinárodní filmový festival TUR (=Trvale Udržitelný Rozvoj) navazuje 
na svého předchůdce, kterým byl Ekofilm. Stejně jako Ekofilm i TUR si klade 
za úkol obeznámit návštěvníky, zejména ty dospívající, s tématikou ekologie 
(ochrana fauny a flóry, trvale udržitelný rozvoj, přírodní katastrofy, aj.). TUR 
se však nezabývá čistě jen otázkami ekologickými, nabídne i témata sociální 
či ekonomická (člověk a společnost, životní styl a zdraví, média).  

Největším lákadlem jsou bezesporu filmy. K dnešnímu dni je přihláše-
ných na šedesát dokumentárních filmů a není vyloučeno, že tento počet 
ještě stoupne. Návštěvníci mohou zhlédnout širokou škálu snímků jak 
českých tak zahraničních tvůrců. Filmy přiletí z Belgie, Francie, Egypta, 
Jihoafrické republiky, Řecka, Iránu, Slovinska, Švédska, Španělska, Rus-
ka, USA i Velké Británie.

Kromě filmové přehlídky na návštěvníky čeká také pestrý doprovodný 
program. Tvoří ho besedy a přednášky s nejrůznějšími odborníky, například 
beseda s novináři či přednáška o poruchách přijmu potravy. A jelikož se stále 
zvyšuje zájem o studium angličtiny, bude pro diváky v jednom ze sálů připra-
veno promítání filmů v původním anglickém znění a poté i diskuze o zhléd-
nutém filmu. Na TUR dokonce zavítá i Australan žijící dlouhodobě v Ostravě.  

Pokud Vás náplň filmového festivalu TUR zaujala, neváhejte a přijďte 
se za námi podívat! Festival se koná od 11. do 15. dubna 2011 v Domě 
kultury města Ostravy a je přístupný široké veřejnosti ZDARMA! 
Více informací naleznete na webových stránkách festivalu www.turfilm.cz. 
     Jitka Holčáková, tisková mluvčí festivalu

Na závěr plesové sezóny se uskutečnil v hos-
tinci U Čestmíra rej masek – Maškarní ples. 

Všechny masky byly báječné, ale paní Hrušková, 
jako stoleček s lampičkou, byla nejlepší!!!
                     (idyxep)

HROMADNÉ 
OČKOVÁNÍ PSŮ 

Oznamujeme chovatelům psů, že v sobotu 21.5.2011 
od 10 do 12 hodin před garáží zdejší radnice se 

uskuteční hromadné očkování psů proti vzteklině. Cena 
vakcinace za jednoho psa činí 80,- Kč z toho majitel psa 
uhradí 40,- Kč, druhou část hradí MO Krásné Pole. Pří-
padným zájemcům bude nabídnuta vakcinace psů i proti 
dalším psím chorobám, prodej přípravků na odčervení 
a prodej vitaminózních přípravků.
       Očkování provede MVDr. Přemysl Hrubý.

Poplatek ze psů na celý rok 2011 činí 200 Kč/1 psa. 
Za každého dalšího psa/1 osobu se vybírá 300 Kč. Slevu 100 Kč 
mohou uplatnit poživatelé invalidního, starobního, vdovského 
nebo vdoveckého důchodu, který je jediným zdrojem jejich příjmu, 
anebo poživatel sirotčího důchodu.

Za psa, který je využíván při podnikatelské činnosti (hlídání objektů 
apod.) se vybírá  400 Kč/1 psa. Za každého dalšího pak 800 Kč.

Poplatek ze psů uhraďte nejpozději do 31. března v kan-
celáři paní Hruškové v budově Radnice Úřadu městského 
obvodu Krásné Pole nebo bankovním převodem na účet 
č. 19-1646664329/0800, variabilní symbol 20018xxxx, kdy xxxx 
zaměňte za Vaše číslo popisné (např. 0001). Platba bankovním 
převodem je možná pouze u psů, kteří jsou již zavedeni v evidenci 
poplatků, neplatí pro nově přihlášené psy. 

Nebude-li poplatek zaplacen včas, nebo ve správné výši, vymě-
ří správce poplatku poplatek platebním výměrem. Poplatek může 
být v tomto případě navýšen až na trojnásobek.
Poplatková povinnost

Pokud vlastníte psa či štěně starší 3 měsíců (poplatková povin-
nost vzniká v kalendářním měsíci, kdy pes dovršil stáří 3 měsíců), 
jste povinni za něj každoročně platit poplatek ze psů. Prosíme, 
abyste poplatek na rok 2011 uhradili nejpozději do 31. března 
2011. Stanovené datum se samozřejmě netýká psů do 3 měsíců 
věku a psů přihlášených po tomto datu.

Za psy přihlášené po tomto datu se platí poplatek během roku (v po-
měrné výši) v den přiznání poplatku ze psů. Přiznání k poplatku vy-
plňuje držitel psa starší 18 let, který má v Krásném Poli trvalý pobyt. 



Dne 6. března 2011 se za slunečného počasí, věštícího příchod jara, 
sešli v hojném počtu v obřadní síni krásnopolské radnice novorozen-

ci za doprovodu rodičů, prarodičů a jejich přátel. Z první věty jste si jistě 
dali dohromady, že účelem slavnostního setkání bylo přivítání místních 
občánků do řad našich spoluobčanů.

Malé ratolesti přivítal tradičně starosta městského obvodu Ing. Tomáš Výtisk 
společně s předsedkyní sociálně – zdravotní komise Bc. Věrou Pražákovou.

Ke vstupu do nového života naším nejmenším zahráli žáčci Umělec-
ké školy v Krásném Poli pod vedením paní učitelky Nadi Chalcařové 
a za klavírního doprovodu Jolanty Moldříkové.

Hrdí rodičové se podepsali do kroniky, starosta obce jim předal kytičku a je-
jich malí potomci obdrželi upo-
mínkovou knížku, dětskou deku, 
dřevěnou vkládačku pro rozvíjení 
motoriky, dětskou láhev a kreslící 
magnetickou tabulku.

Všem nejmenším přejeme 
hodně štěstí a radosti do nové-
ho života a už nyní se těšíme 
na další miminka, která budeme 
moci přivítat na naší radnici.

V sobotu 22. 1. 2011 se v Sanatoriích Klimkovice rozhodlo o vítě-
zi druhého ročníku pěvecké soutěže „Hvězda ze vsi“. Do pěvecké 

soutěže v karaoke se přihlásilo několik desítek soutěžících z obcí v okolí 
Ostravy - Krásného Pole, Vřesiny, Velké Polomi, Dolní a Horní Lhoty 
a nově i z Klimkovic.

Tříčlenná odborná porota po castingu a dvou semifinálových kolech, 
určila deset finalistů. Ti o titul „Hvězda ze vsi“ za velké podpory diváků 
bojovali v prostorách Sanatorií Klimkovice.

„Loňské Superfinále se konalo v krásnopolském Hostinci U Čestmíra, 
ale zájem diváků byl tak veliký, že jsme museli pro tento ročník hledat 
nové větší prostory. Sanatoria jsou naprosto ideálním místem pro takovou 
akci, zvlášť když město Klimkovice mělo v soutěži také své zástupce“ , 
řekla Lenka Malyšková, spoluorganizátorka akce.

Výtěžek ze vstupenek navíc přispěl k dobré věci – k zakoupení hraček 
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Úspěšné zakončení závodní sezóny 20102. ročník Hvězdy ze vsi neboli karaoke soutěže mezi 
vesnicemi v okolí Ostravy zná svého vítěze

Dne 14.1.2011proběhla slavnostní schůze základní organizace cho-
vatelů poštovních holubů, na které jsme zavzpomínali, vyhodnotili 

a ocenili dosažené výsledky chovatelů základní organizace Krásné Pole.
Mistři ZO Krásné Pole se stali třetí rok po sobě Daniel a František Hr-
báčovi. Na druhém místě v ZO skončil Ing. Jaromír Výtisk a třetí byla 
v uplynulé sezóně dvojice Holuša-Lorek.

Vyhodnocení jsme naplánovali jen týden po celostátní výstavě poš-
tovních holubů, která se konala v Hluku ve dnech  7. -8. 1. 2011. Vý-
stavy se zučástnili takřka všichni členové základní organizace Krásné 
Pole. Přebírat ocenění v rámci celé České Republiky je vždy obrovský 

úspěch ! A ten se povedl hned dvěma týmům z Krásného Pole! 
Na 3. místě v České Republice v mistrovství středních tratí se umístili 
Daniel a František Hrbáčovi a na 10. místě ve stejné kategorii se umístil 
Josef Výtisk mladší. Je to veliký úspěch, když uvážime, jak je soutěž ná-
ročná a počet chovatelů v ČR, který je cca 4200. Tuto skvělou bilanci ZO 
Krásné Pole podtrhl na 15. místě Ing. Jaromír Výtisk.

Další sezóna je za námi a od konce dubna nás opět bude čekat týdenní 
kolotoč závodů, kde budeme opět všichni bojovat o příčky nejvyšší. Už 
dnes přemýšlime, jak závodní metody vylepšit, a co zdokonalit, abychom 
všichni své výsledky posunuli ještě výš.                  Daniel Hrbáč

pro postiženou Terezu Hoňkovou z Velké Polomi.
Výkony soutěžících zaslouží velký obdiv. Všichni se snažili diváky po-

bavit a zazpívat co nejlépe.
„Jsem moc rád, že taková akce vznikla. O to více, že myšlenka pochází 

z Krásného Pole. Lidé se potkávají, baví se. Nejen já, ale myslím si, že 
všichni starostové zúčastněných obcí, takovýmto počinům vždy budeme 
fandit“, to jsou slova starosty Krásného Pole Tomáše Výtiska.

Vybrat toho nejlepšího bylo letos opravdu těžké. Peněžitou odměnu  
a samozřejmě titul Hvězda ze vsi roku 2011 si nakonec do Vřesiny odvá-
ží nejmladší účastnice Lucie Šusteková. Ta byla nejen vybrána porotou, 
jako nejlepší zpěvačka, ale získala i nejvíce diváckých hlasů. Pomyslné 
stříbro  si vyzpíval Zbyněk Kozelský z Dolní Lhoty, třetí skončila Božena 
Bazalová z Hýlova.

Tradiční chování basy Vítání občánků
Dne 5. března 2011 se uskutečnilo v hospodě U Čestmíra tradiční 

chování basy, pořádané Klubem důchodců Krásné Pole. Akce byla 
velice dobře připravena a shledala se s v velikým ohlasem. Děkujeme 
organizátorům, kteří nám připomínají staré zvyky spojené s masopustem, 
aby mladá generace nezapomínala na zvyky svých předků.  Rada MOb

Výzva zájemcům o modelářství, případně rodičům šikovných 
dětí!!! Připravujeme kroužek MLADÝ MODELÁŘ pod ve-
dením zkušených modelářů z Krásného Pole. Nyní zjišťujeme 
případný zájem o tuto aktivitu.
Zájem o členství, případně dotazy nebo připomínky zasílejte 
na: jan.pandularis@seznam.cz nebo posta@krasnepole.ostrava.cz 
        Jan Pandularis, člen Rady MOb

Sběr, svoz a využití odpadu ze zeleně
OZO Ostrava nabízí službu občanům vlastnícím nemovitost zahrady 

nebo zatravněného pozemku jako nadstandardní doplněk k současnému 
systému bezplatné možnosti uložení odpadu posečené trávy, shrabaného 
listí, event. spadaného ovoce do sběrného dvora, která je i nadále zacho-
vána. Princip této aktivity spočívá v nabídce pohodlí prostřednictvím po-
skytnuté speciální nádoby - komposteru (hnědá plastová popelnice, u dna 
prostor pro odsazování vody, v bocích odvětrávací otvory proti zahnívání, 
pojezdová kolečka), kterou bychom obsluhovali v intervalu 1 x za 14 dnů 
v období vegetační aktivity duben- listopad.  

Cena služby (vč. DPH) je pro občany kalkulována pro nádobu s objemem:
120 litrů  60,- Kč/měsíc, tj. 480,- Kč/rok, resp. 8 měsíců
240 litrů  80,- Kč/měsíc, tj. 640,- Kč/rok
S ohledem na dosavadní zkušenost a dvoutýdenní cyklus doporučujeme spíš 

nádobu větší, ale není problém v průběhu služby provést změnu nebo navýšení.
Z těchto důvodů nebude zdejší úřad již nadále zajišťovat svoz bio-

logického odpadu pro občany!
Svoz velkoobjemového odpadu zůstává dle dosavadních zvyklostí. 

Tuto službu úřad nabízí, jako pomoc starším, osamělým občanům, kteří si 
ji prokazatelně nemohou zajistit sami.

Sběr, svoz a využití elektroodpadu
V lednu byly v Krásném Poli rozmístěny první stacionární kontejnery 

(zvony červené barvy) na sběr drobného elektrozařízení z domácností. 
Občané do těchto nádob mohou odkládat vysloužilé elektrospotřebiče, na-
příklad mobilní telefony, klávesnice, rychlovarné konvice, hračky a další 
drobné elektrospotřebiče. Kromě zabezpečeného otvoru pro elektrospo-
třebiče mají kontejnery také integrovaný box pro vhození použitých ba-
terií a monočlánků. Svoz těchto nádob bude 1x měsíčně zajišťovat OZO 
Ostrava s.r.o. Nádoby se nachází na 2 stanovištích pro separovaný sběr 
odpadů a to na ulici Vrbka (za potravinami U Milanů) a na ulici Pohoří 
u obchodu Budoucnost.

                (OZO Ostrava)

Vítězka soutěže Lucie Šusteková ze Vřesiny navštěvovala ještě loni ZŠ v Krásném Poli.



Český zahrádkářský svaz Krásné Pole pořádá již tradičně vánoční vý-
stavu. Tak tomu bylo i ve dnech 4.-6.prosince 2010.

Členové výboru se již dlouho předem domlouvají, koho oslovit, aby 
přispěl svými nápady a výrobky. Hlavní organizátorkou je vždy Ing. Šár-
ka Halátková, o výzdobu a pohoštění se stará paní Marta Škrinyarová. 
Doufám, že i za vás, návštěvníky výstavy, mohu poděkovat paní Vařecho-
vé za smrk. Perníčky od paní Lubojacké, Dokoupilové, Hurníkové jsou 
vždy hned prodány. Dřevěné hračky pana Hurníka pokaždé okouzlí děti. 
Paní Chalcařová vysta-
vuje krásná přáníčka 
a obrazy, slečna Klás-
ková zase keramické 
výrobky a paní Glo-
sová nádherné vazby. 
V koutku vždy sedí 
paní Kurečková a ruce 
jí kmitají při paličko-
vání. Novinkou výsta-
vy se stal Háčkovaný 
historický svět. Při 
vzpomínání na vánoč-
ní výstavu nesmím za-
pomenout na žáky naší 
základní školy, kteří 
svými obrázky zkrášli-
li celý vstup.

Ještě jednou všem 
za výbor zahrádkářů 
děkuje 

Mgr. Jarmila Homolová.

Svoz tříděného odpadu nyní na dvě směny
Dalším krokem, který by měl vést k posílení třídění, je zavedení svozu 

separovaného odpadu ve dvousměnném provozu. Občané se tak s pope-
lářskými vozy mohou u kontejnerových stanovišť potkat nejen ráno, ale 
také odpoledne a večer. Zrušeny byly sobotní svozy separovaného od-
padu. Hlavním důvodem pro změnu systému je snaha co nejefektivněji 
využít svozovou techniku. „Díky tomu, že občané tak zodpovědně třídí, 
současná svozová technika občas nestíhala. Zavedením dvousměnného 
svozu jsme tuto chybějící kapacitu doplnili a vytvořili i prostor pro další 
rozvoj a rozšiřování separace odpadu ve městě,“ pospala výhody dvou-
směnného provozu Karasová. 

Systém funguje už od ledna a podle společnosti je nyní provoz stabi-
lizován. Teď v zimě odpolední svozy popelářům znepříjemňuje špatná 
viditelnost v podvečerních hodinách Největší problémy však osádkám 
svozových vozidel způsobuje špatná dostupnost nádob v sídlištní zástav-
bě, kdy kolem separačních hnízd parkuje mnoho aut. OZO proto vyzý-
vá občany, aby ani v odpoledních hodinách neparkovali před kontejnery 
a umožnili tak jejich vyprázdnění. 

Další informace:
Mgr. Vladimíra Karasová    
vedoucí útvaru propagace a ekologické výchovy  
e-mail:    karasova@ozoostrava.cz   
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Ostravané mohou nově třídit také kovové obaly Velikonoční zamyšlení

Ohlédnutí za vánoční výstavou

Všem našim jubilantům kteří během první-
ho čtvrtletí roku 2011 oslavili a oslaví svá vý-
ročí přeje hodně spokojenosti, štěstí a zdraví 
do dalších let rada MO Krásné Pole.

90 a více let
leden: Turková Marie
únor: Mazáčová Drahomíra
březen: Rybková Františka, Štverková Anna, 
 Mrázek Josef, Tichý Antonín 

85 let
leden: Pěcha Karel
březen: Tichá Vlasta, Tobolová Jarmila, 
 Chalcař Otakar

80 let
leden: Výtisk Vlastimil
únor: Dostálová Zdeňka, Kolúchová Danislava, 
 Bajgar Zdeněk

75 let
leden: Konečný Miroslav
březen: Bestová Bedřiška

70 let
leden: Pešová Eva

Jména oslavenců v této společenské rubrice zveřejňujeme 
bez jejich předchozího souhlasu.
Pokud si občan nepřeje být zveřejněn, je třeba tento poža-
davek uplatnit u redakční rady nebo zaslat na adresu úřadu 
městského obvodu. Jména jubilantů uvádíme bez titulů či 
vědeckých hodností.

Obyvatelé města Ostravy mohou od začátku ledna třídit kromě 
plastů, papíru, skla a nápojových kartonů také kovové oba-

ly, tedy především plechovky od potravin a nápojů a kovové obaly 
od kosmetiky. Občané je mohou vhazovat do žlutých kontejnerů 
na plast. Město Ostrava ve spolupráci se svozovou společností OZO 
Ostrava se tímto krokem snaží posílit separaci, která umožní další 
využití odpadu.

„Město v souladu se státními cíli a Plánem odpadového hospodářství 
města Ostravy postupně rozšiřuje síť stanovišť pro separované složky 
komunálního odpadu - papír, plast spolu s nápojovým kartonem a sklo. 
S podporou občanů množství těchto složek odlože-
ných do speciálních nádob každoročně narůstá. Roz-
hodli jsme se tedy ověřit možnost rozšíření tohoto 
systému o sběr další obalové složky odpadů, a to 
o kovové obaly“ řekl náměstek primátora pro životní 
prostředí Dalibor Madej.

Třídění kovových obalů v celé Ostravě předcházel 
pilotní projekt, jehož cílem bylo zjistit, zda je vý-
hodnější třídit kovové obaly do speciálních popelnic 
nebo společně s plasty a nápojovými kartony. „Pro 
pokus jsme vybrali dvě oblasti města, které se liší 
typem zástavby a hustotou obyvatel - Výškovice 
a Slezskou Ostravu. Ve Výškovicích lidé od března do listopadu minulého 
roku třídili kovy společně s plasty, ve Slezské Ostravě jsme rozmístili 
popelnice vyhrazené pouze na kovové obaly,“ popsala pilotní projekt tis-
ková mluvčí OZO Vladimíra Karasová. 

V prosinci pak proběhlo vyhodnocení pilotního projektu. Výsledky této 
zkoušky jasně potvrdily předpoklad, že společný sběr a svoz kovových 
obalů spolu s plasty a nápojovými kartony je levnější než sběr a svoz sa-
mostatný. „Dotřiďování na separační lince v Ostravě-Kunčicích muselo 
být totiž prováděno v obou případech. Obsah žlutých kontejnerů je do-
třiďován, neboť i samotných typů plastu s rozdílným způsobem dalšího 
zpracování je několik. Ale i u samostatného sběru kovových obalů bylo 
dotřídění nezbytné - pokus ukázal, že jen necelých 60 % obsahu sběrných 

nádob tvořily využitelné kovy. Asi 20 % obsahu tvořily zcela jiné mate-
riály (plast, sklo apod.), zbývajících 20 % nevyužitelné kovy (znečištěné 
nebo nebezpečné),“ vysvětlila rozhodnutí Karasová. Za devět měsíců tr-
vání pilotního projektu vytřídili obyvatelé Výškovic a Slezské Ostravy 
dohromady téměř 5 300 kilogramů kovových obalů. Z tohoto množství 
vybrali pracovníci OZO Ostrava pro další využití více než tři tuny kovu.

Hlavním cílem města i svozové společnosti je rozšířit množství odpadů, 
které se dají znovu využít jako suroviny, a nemusí tak skončit na skládce. 
„Je to další krok pro rozvoj separace odpadu na Ostravsku. Kovové obaly 
sice netvoří výrazný podíl na složení komunálních odpadů, přesto jejich 
třídění umožní zvýšit materiálové využití odpadů a přispět tak k ochraně 

životního prostředí,“ poznamenal ředitel společnosti 
OZO Ostrava Karel Belda. Vytříděné kovové obaly 
spolu s kovy, které OZO vytřídí z objemných odpadů 
a elektroodpadů, se budou dodávat k dalšímu zpra-
cování do hutí.  

Na všechny žluté kontejnery umístilo OZO Os-
trava šedé samolepky, z nichž se občané dozvědí, 
které druhy kovových obalů mohou vhazovat. Jed-
ná se především o plechovky od potravin a nápojů, 
které jsou čisté, bez zbytků potravin, a kovové obaly 
od kosmetiky - sprejů, krémů apod. Nepatří sem ko-
vové obaly od barev, insekticidů, pesticidů a jiných 

chemikálií. Ty patří jako nebezpečný odpad do sběrných dvorů. Obsah 
žlutých kontejnerů bude stejně jako dosud svážen na třídicí linku OZO 
Ostrava, kde bude připravován k dalšímu materiálovému či energetické-
mu využití.

Město Ostrava a OZO Ostrava předem děkují všem občanům za využívá-
ní nových možností separace.

 

Ostravané vydělali tříděním téměř 26 milionů 
Ostravané vydělali svému městu miliony tříděním odpadu i v roce 

2010. Za vysoký podíl tříděného odpadu dostane Ostrava 
od společnosti EKO-KOM letos přibližně 25 800 000 korun, tedy té-
měř o dva miliony více než loni. OZO Ostrava občany v separaci stále 
podporuje. Od roku 2011 proto společnost zavedla dvousměnný svoz 
separovaných odpadů, díky kterému bude mít OZO prostor rozšířit 
možnosti pro třídění.

OZO Ostrava ve spolupráci s městskými obvody v minulém roce vybudo-
valo další hnízda na separaci odpadu v ostravských ulicích a pokračovalo 
ve vyzývání občanů k třídění odpadu. „A občané v roce 2010 skutečně 
vytřídili velké množství odpadu. Do zelených, žlutých a modrých kon-
tejnerů na separaci ho celkem odnesli více než devět tisíc tun,“ uvedla 
Vladimíra Karasová, tisková mluvčí společnosti OZO Ostrava. Občané 
za minulý rok vytřídili 4 100 tun papíru, 2 800 tun plastu a 2 200 tun skla. 
Za vytříděný odpad v roce 2010 získala Ostrava od společnosti EKO-
-KOM, která zajišťuje využití odpadu z obalů, odměnu ve výši 25 800 000 
korun. Je to téměř o dva miliony korun více než za rok 2009. „Velmi nás 
těší, že jsou občané Ostravy stále zodpovědnější ke svému okolí a důle-
žitost třídění odpadu si uvědomují stále víc. Budeme se i nadále snažit, 
aby pro ně třídění odpadu bylo co nejjednodušší.,“ podotkl ředitel společ-
nosti OZO Ostrava Karel Belda. I v letošním roce bude ve městě pokra-
čovat budování nových stanovišť kontejnerů na separovaný sběr odpadu, 
na které OZO věnovalo městským obvodům finanční dary. 

Vánoce a Velikonoce mají odlišný charakter – na tom se všichni shod-
neme. Když pominu odlišný křesťanský obsah obou svátků – jeden 

nám připomíná Boží narození a druhý Boží vítězství nad smrtí – je zde 
i nemálo kulturních (odborně řečeno antropologických) odlišností. 

Zatímco vánoce dýchají romantickou atmosférou zasněžené krajiny 
a brzkých večerů, velikonoce se nesou v duchu rozkvétající přírody a jar-
ního optimismu. Zatímco o vánocích si dáváme dárky a snažíme se k sobě 
být dobří, o velikonocích se děvčata nechávají  švihat zeleným proutím 
a polévat vodou a ještě za to chlapcům dávají malovaná vajíčka. 

Jedna z velkých odlišností vánoc a velikonoc je i termín slavení. Váno-
ce mají pevné datum 25. prosince. Někdy tak Štědrý den připadne dopro-
střed týdne, a slavení vánoc se tak nádherně propojí s víkendem, někdy 
naopak připadne na víkend a někteří se mohou cítit „ochuzení“ o pár dní 
volna navíc. 

Oproti tomu velikonoční datum se každý rok posouvá. Datum veliko-
noc je stanoveno tak, že velikonoční neděle je vždy první neděle po prv-
ním jarním úplňku. Prakticky to vypadá tak, že velikonoční neděle je ka-
ždý rok mezi 22. březnem a 25. dubnem. Někdy tak můžeme velikonoce 
zažít s posledním sněhem, jindy naopak s velmi teplým pokročilým jarem. 
Obojí má své kouzlo a mnozí z nás se už nad tím ani nepozastavují. 

Letos jsou velikonoce velmi pozdě – velikonoční neděle připadá na 24. 
dubna (extrémního data 26. dubna však ani letos nedosáhneme). Po dlou-
hé a silné zimě tedy snad zažijeme svátky jara v pravém slova smyslu. 
Musím ovšem dodat, že tyto řádky píšu 8. března a nedokážu tedy odhad-
nout, jestli během velikonoc bude skutečné teplo a má slova se naplní. Tak 
jak tak ale věřím, že při letošních velikonocích budeme mít již za sebou  
dost slunečných jarních dní  a v našem nitru se snad opět objeví radostné 
vědomí, že tuhá zima je za námi. Kéž by nám to dodalo trochu optimismu 
a chuti k životu. Kéž nám jarní slunce pomůže překonat zimní únavu a de-
presivní nálady spojené s častými inverzemi.

Ostatně v tom je ukryt i pravý smysl křesťanských velikonoc – vědomí, 
že zlo, temnota a bolest nejsou skutečnosti, které by měly poslední slovo. 
Alespoň v Božích očích ne…      Pavel Moravec, farář 
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Pohled do minulosti ZO ČSZ

Kokcidióza králíků

Ve funkci předsedy se během prvních deseti let existence organizace 
zahrádkářů střídali vždy po dvou letech př. Antonín Marek a Adolf  

Kočí.
Do rukou se mi dostala fotografie, která mě velmi potěšila. Jsou na ní 

tři ze zakladatelů naší zahrádkářské organizace,  které jsem Vám již dříve 
chtěla představit.

Nevybrala jsem si je náhodou. Naše kroni-
ka praví, že právě oni dali podnět k jejímu za-
ložení. Dívám se na fotografii a přemýšlím, 
co je k tomu vedlo. Pověsit si na krk ke svým 
starostem další závaží? Jak dokázali během 
pár let získat pro svůj nápad tolik spoluob-
čanů? Asi to bylo tím, že si jich vážili, dů-
věřovali jim a rozhodli se jim pomáhat. Též 
mě zaujalo, že i přes větší věkový rozdíl si 
rozuměli, dokázali se domluvit. 

Přítel Adolf Kočí se narodil v roce 1908 
v Horní Lhotě. Přes Pustkovec, kde také ně-
jaký čas s rodiči žil, se dostal do Krásného 
Pole a tady se po svatbě s paní Emilií Výtis-
kovou trvale usadil. Vyučil se natěračem a až 
do důchodu jako natěrač ve Vítkovických 
železárnách pracoval. Své řemeslo dokonale 
ovládal, proto lidé velice žádali jeho služby, 
ty pak vykonával až po návratu za zaměstná-
ní nebo o sobotách. Navíc ještě jako natěrač 
spolupracoval se svým švagrem stolařem 
panem Antonínem Výtiskem. Rozhodně pře-
bytkem volného času neoplýval. Přesto si na-
šel čas i pro svou další lásku, lásku k přírodě. 
U rodinného domku vybudoval velký ovoc-
ný sad a včelíny, choval až dvanáct včelstev. 
Se ženou se starali o hospodářská zvířata 
u domu, s kravkou obdělávali políčko. Pro 
svého jediného  syna, též Adolfa, byl, co se 
týká profese a zahradničení, velkou inspirací.

Př. Josef Folta, nerozlučný přítel pana 
Adolfa Kočího, se narodil v roce 1919 v Košatce. V Náměšti na Hané 
se vyučil mlynářem a po vyučení začal pracovat ve mlýně v Krásném 
Poli. Tam poznal svou budoucí manželku paní Marii Štverkovou. Po svat-
bě i on vybudoval u rodinného domu velký ovocný sad. V něm nechy-
běly včelíny, v nichž choval 
vždy několik včelstev. Se 
svou ženou se starali o hos-
podářství  u domu, pole, 
louky, vychovávali dvě děti. 
Po znárodnění mlýna denně 
dojížděl za prací do válcovny 
Vítkovických železáren, kde 
pracoval až do důchodu. I on 
si přes značné vytížení našel 
čas pro práci v zahrádkářské 
organizaci. Patřil mezi její za-
kládající členy.

Př. Antonín Marek se na-
rodil v roce 1923 v Krásném 
Poli. Po svatbě s paní Marií 
Kusínovou se pustil u ro-
dinného domu do budování 
velkého ovocného sadu. Četl 
literaturu s touto tematikou,  
neustále něco na zahradě 
zkoušel. Brzy se stal v Krás-
ném Poli mistrem mezi sadaři. Lidé jej zvali do svých zahrad a on jim 
ochotně a rád své vědomosti a zkušenosti předával. Přestože i on, vyučený 
koksař, denně dojížděl do zaměstnání do koksovny, věnoval se ve volném 
čase dalšímu „koni“ – Sboru dobrovolných hasičů. I on se svou ženou sdí-
lel starost o zvířectvo u domu a malé políčko. Vychovali spolu dva syny. 

Všichni máme tu zkušenost. Je krásné vidět, že něco, čemu věnujeme 
spoustu energie, času, pokračuje. V tomto směru mohli být zakladatelé 
zahrádkářské organizace v naší obci, do jejíž minulosti chci alespoň škvír-
kou nahlédnout, spokojeni. Vychovali si zdatné pokračovatele, jejichž při-
činěním působí tato organizace i dnes, celých dvaapadesát let. Je třeba 

se stále zamýšlet nad otázkou, proč se dnes 
nedaří získávat do ní nové tváře z mladších 
řad. Přece stále existuje spousta lidí, kteří 
dovedou žasnout nad krásou květin i plodů. 
Setkáváme se s nimi na výstavách. Bohužel 
nemají však již potřebu podílet se na jejich 
pěstování, sledovat jejich růst od semínka 
až do stavu plodnosti. Vždyť vše je tak do-
stupné. Ovoce, zeleninu, květiny nakoupí-
me v supermarketech a rostliny k pěstování 
pokud máme tuto potřebu, ve speciálních 
prodejnách a to ve všech fázích vývoje i per-
fektním balení. Podobné je to i s informace-
mi. Stačí otevřít PC, kliknout a internet nám 
poví vše, co nás zajímá. A kdo prozatím PC 
nemá, v knihkupectvích nalezne spoustu lite-
ratury s touto tematikou, vytištěnou mnohdy 
i na křídovém papíru s nádhernými ilustra-
cemi. Zahradní techniku, postřiky, koupíme 
skoro všude a vlastní je téměř každý majitel 
nemovitosti. To vše tady před dvaapadesáti 
léty, v době, kdy nejčastějším dopravním 
prostředkem byl bicykl a dostupnou zahrad-
ní technikou kosa, srp, motyka, rýč, nůžky 
a pilka, to vše tady nebylo. V těchto podmín-
kách zahrádkářskou organizaci zakládali. 
Věřili, že tak lépe budou uspokojeny potře-
by a zájmy zdejších obyvatel. Domnívám se, 
že to byl ten nejsilnější argument  pro její 
zakladatele. To byl také důvod proč do ní 
tenkrát vstupovalo tolik spoluobčanů. V pří-
rodě, na zahrádkách, v sadech se během ka-

lendářního roku neustále něco mění, je třeba udělat spoustu naléhavých 
prací. Členové v nové organizaci nacházeli odpovědi na otázky, jak je 
zvládat. Získávali tam informace, co je vhodné pěstovat v našem prostředí 
a v našem podnebí, jak doplňovat živiny prořezávat stromy, roubovat, 

potírat choroby a škůdce, 
jak používat chemii, která se 
začínala objevovat na trhu. 
Poměrně za krátký čas si 
mohli zapůjčit postřikovač, 
zakoupit postřiky, přebytky 
ze zahrad vypálit v pálenici, 
vymoštovat v moštárně,  pro-
dat ve výkupu. Došlo i k vý-
stavbě Domu zahrádkářů, ale 
o tom až příště. 

Z tohoto hlediska není 
divu, že obyvatelé naší obce 
založení organizace přivíta-
li. Nestalo by se tak, kdyby 
se tenkrát nenašli lidé, kteří 
byli ochotni obětovat  čas 
a své dovednosti pro tuto 
věc. Však získat dnes nové 
tváře z mladších řad do naší 
organizace je nesrovnatelně 
těžší. I když se o to velmi 

snažíme, nedaří se nám najít téma, které by mladší generaci oslovilo. 
Napadá něco Vás?
                              Jana  Bajgarová
(Informace získala u přítelkyně Kočí, pana  Marka,  paní Antošové, př. 
Výtiska  a př. Štverky)

Jarní objednávka ovocných dřevin
Svaz zahrádkářů oznamuje občanům Krásného Pole, že 
ve dnech 28. 3. až 3. 4. 2011 přijímá objednávky na ovocné 
dřeviny. Zájemce o broskve z loňského roku žádáme o potvr-
zení objednávky. Podle klimatických podmínek budou dřeviny 
dovezeny v první polovině měsíce dubna. O doručení dřevin 
budou zájemci informováni místním rozhlasem. 

Objednávky se budou přijímat  telefonicky u paní Halátkové 
na tel. č.: 732 122 488 nebo u paní Škrinyarové: 604 133 203. 
2. a 3. dubna se budou objednávky přijímat i na jarní výstavě 
v domě zahrádkářů.
              ČZS Krásné Pole

Jednou z nejběžnějších 
a nejvýznamnějších 

nemocí králíků je beze-
sporu kokcidióza. Způ-
sobuje stále celosvětově 
i u nás významné ztráty 
v chovech domácích krá-
líků, stále je považována 
za nejproblematičtější 
králičí parazitózu a je 
tedy na místě věnovat se 
ji i nyní.

Historie: Co byl krá-
lík chován člověkem, 
je onemocnění kok-
cidiózou známo jako 
specifické onemocnění,vyskytuje se  i u divokých králíků.Už nejstarší 
pojednání, stejně tak i spisy o chovu králíků z počátku minulého století 
se kokcidie zmiňují včetně možností prevence i léčby .Známá byly jak 
střevní, tak jaterní kokcidióza,často uváděná i kokcidióza nosní (část 
případu rýmy králíků bylo považováno za příznak pomnožení kokcidií 
v nosní sliznici,což je dnes překonáno – nález kokcidií v ulpělém prachu 
na sliznici dýchacích cest však je  pravděpodobný v prašných podmínkách 
chovu). I o kokcidiích se však dnes ví řadově více, než před několikátí 
lety a dokonce s objevením nových onemocnění dokonce stoupá význam 
kokcidiózy.

Původce: Kokcidie – jednobuněční parazité rodu Eimeria napadají spe-
cifické hostitelé (tzv,kokcidie králíka nejsou přenosné na jiný druh zvířat) 
a specifické buňky tkání (Kokcidie jiných rodů – Toxoplasma, Crypto-
sporidium – naopak nejsou druhově specifické, mohou se vyskytovat také 
u králíka stejně jako u jiných druhů zvířat) V případě králíky je popiso-
váno asi 25 druhů kokcidií, dnes je běžně udáváno 10 – 11 druhů, kromě 
jedné parazitující v játrech  žlučovodech, jsou ostatní nitrobuněčnými pa-
razity sliznice různých částí střeva.

Tradiční a přírodní prostředky: 
V drobných podmínkách a dobrém stavu odchovaných králíčat může být 
účinné využití  jednoduchých tradičních prostředků v preventivní kůře 
(tedy více než jako součást běžného krmení nebo napájení králíčat). Zku-
šený a pečlivý chovatel může vystačít s těmito tradičními recepty:

- Okyselení napájecí vody - ocet nejméně týden (cca 0,5 až 1dcl na 10 
litrů vody)
- Soustavně dlouhodobější předkládání bylin (pelyněk,akát,kopretina vratič)
- Jodová tinktura (několik kapek až 1ml na litr vody - dodnes doporučo-
váno v tradičních chovech ve Francií)
- Přírodní léčiva vycházející z tradičních zkušeností se  začínají posuzovat 
na trhu – příkladem je francouzký přípravek EMANOX (přírodní rostlinné 

extráty máty,majorán-
ky,mateřídoušky, tymi-
ánu a česneku) s anti-
krokcidickými účinky. 
O tomto nebo podob-
nými přípravcích ještě 
uslyšíme, trendem je 
celosvětově omezovat 
používání chemických 
léčiv nebo antibiotik  
ve výživě zvířat.

Praktické závěry:
1. S přítomností kokcidií v běžném chovu musíme trvale počítat 
2. Nejohroženější  jsou králíčata po odstavu až do tří měsíců, zejména v jar-
ním a letním období.
3. Základem prevence je správná výživa a péče o hygienu ustájení ke snížení 
počtu zralých kokcidií v zevním prostředí (kotce, krmítka, napáječky).
4. U králíčat ve věku kolem 6-8 týdnů je zpravidla nutné podání antiikok-
cidního léčiva (nejčastější sulfonamidů)
5. Léčení zjevně nemocných králíků je již většinou neúčinné a neefektivní 
6. Pouze zdraví králíci mohou být chloubou chovatelé!
                                                  Článek připravil   Václav Philipp

Adolf Kočí, Josef  Folta, Antonín Marek
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Jarní fotbalová sezóna už klepe na dveře
Dle kalendáře je už zahájení jarní částí fotbalových soutěží v soutěž-

ním ročníku 2010/11 takřka přede dveřmi.
Proto všechna družstva TJ Sokol Krásné Pole zahájila tradiční a mezi fotba-
listy nepopulární zimní přípravu dle zpracovaného časového harmonogramu.

Naši nejmenší, tj.benjamínci pod vedením trenéra a bývalého hráče On-
dry Plháka se zakousli do tréninkového procesu již začátkem měsíce led-
na. Tréninkový cyklus prozatím 1x týdně v prostorách školní tělocvičny je 
zaměřen na všeobecnou tělesnou průpravu, obratnost a v neposlední řadě 
na fyzickou vytrvalost a fotbal v různém provedení. Počet a zájem ma-
lých fotbalistů o tréninkové procesy je odvislý od jejich zdravotního stavu 
(epidemie chřipky). Postupně se budou zapojovat do účastí na halových 
turnajích a do přípravy ve venkovním prostředí.

Další mládežnické družstvo - žáci (bez dalšího ročníkového rozdělení) 
jsou v nepřetržitém tréninkovým cyklu. Je to dáno tím, že byli přihlášení 
na dlouhodobý halový turnaj „Zimní ligu“, kterou přádá komise mládeže 
OFS Frýdek-Místek. Utkání se hrají v halách v Brušperku, Palkovicích 
a Smilovicích. Tréninkový cyklus je 1-2x týdně a využívají rovněž školní 
tělocvičnu a její hřiště s umělým povrchem. Družstvo se připravuje pod 
odborným vedením Pavla Bystrianského.

Příchod staronového a zkušeného Pavla Válka na post trenéra dorostenec-
kého mužstva již na počátku podzimní části sezóny SR 2010/11 se velmi po-
zitivně projevil na přístupu družstva ke tréninkovým procesům a zápasům. 

Došlo totiž k podstatnému zlepšení přípravy a vedení vlastních tréninkových 
jednotek. Dorostenci zahájili zimní přípravu v závěru měsíce ledna. Trénují 
2x týdně. Využívají především venkovní prostory, kde se snaží nabrat po-
třebnou fyzickou  a vytrvalostní zdatnost na jarní zápasy. Dle možností jsou 
a budou odehrávaná přípravná utkání na hřišti s umělým trávníkem.

Seniorské „A“ a „B“ mužstva zahájila svou zimní přípravu v polovině 
ledna 2011. Tréninkový cyklus v tomto období byl stanoven na 3x týdně.
Pro vlastní tréninkovou náplň jsou využívané možné a dostupné venkov-
ní prostory a dle možností i fitnesscentrum. Tréninkový cyklus je zaměřen 
na hrubou zimní přípravu, tj fyzickou zdatnost a vytrvalost.Tato je nezbytná  
pro všechny hráče a to jak na jarní a svým způsobem i na podzimní část 
fotbalové sezóny. Dle dohody s trenéry „A“ mužstva Martinem Janíkem 
a „B“ mužstva Petrem Bajgarem jsou zajišťovány přípravná utkání. Tyto 
jsou odehrávané na hřištích s umělým trávníkem jak v Hlučíně, tak i ve Vít-
kovicích. Dosahované výsledky v zápasech odpovídají do určité míry při-
pravenosti našich mužstev. Seniorská mužstva nebyla doplněna žádnými 
novými hráči. Finanční situace to neumožňuje. Ale o tom snad příště.

Výbor TJ a oddílu kopané věří, že dosažené výsledky v zahajovacích 
utkáních našich mužstev budou dobrým vykročením do jarní části a rov-
něž přitáhnou další fotbalové diváky.

Termíny a místa utkání jsou uvedeny na str. 15 v rozlosování soutěží.
     TJ Sokol Krásné Pole  

Turnaje 
ve stolním tenise

Dne 18.12.2010 se uskutečnil 
v sále nad hostincem U Čest-

míra turnaj ve stolním tenise ve čtyř-
hrách, za účasti 32 hráčů. Vítězem 
se stala dvojice hráčů Petr Hermann 
a Jiří Kursa. 
Turnaj se uskutečnil pod záštitou 
Rady MO Krásné Pole.
             Karel Špalek

Dne 5.2. 2011 se konal v tělocvičně 
základní školy v Krásném Poli turnaj 

jednotlivců ve stolním tenise. Do turnaje se 
přihlásilo dvanáct hráčů, kteří byli rozlo-
sováni do dvou skupin, ze kterých do bojů 
o cenné kovy postupovali první  čtyři z ka-
ždé skupiny. Do výsledků o celkového ví-
těze se započítávaly i zápasy ze základní 
skupiny, proto nebylo možno vypustit ani 
jeden set. Celkovým vítězem turnaje se 
stal  Jiří Kurza, který až na zaváhání proti 
Jiřímu Plhákovi, nedaroval nikomu ze sou-
peřů ani set. Druhé místo právem obsadil 
Viktor Seget. Martin Marek vybojoval 
bronzovou medaili a uzavřel tak možnost 
ostatním borcům postavit se na bednu vítě-
zů. Celý turnaj probíhal ve výborné atmo-
sféře, za což patří dík organizátorům.
                                                                                                                                                    JAP  

Na fotografii z leva: Martin Marek, Ondřej Plhák,
Jiří Černý, Tomáš Havrlant, Pavel Čtverka, Roman 
Kotala, Jiří Plhák, Petr Herman, Viktor Seget, Jiří 
Kurza, Ladislav Kozelský ….foto Jan Pandularis

16. ročník VESNICKÉ SPORTOVNÍ HRY 2011

Výsledky soutěže v kuželkách

Fotovoltaická elektrárna

Rozvoz obědů

Třetí soutěž letošního ročníku Vesnické 
olympiády proběhla tradičně v Dobro-

slavicích. Zvítězila opět VŘESINA , i když 
její souboj s domácími DOBROSLAVICE-
MI byl napínavý až do konce. Byl dokonce 
tak vynervovaný, že skončil vzájemným 
napadáním (naštěstí jen slovním) dvou 
hrajících hráčů při hře!!! Kdo měl pravdu, 
se nedá rozhodnout, když na dráze není za-
řízení, které čistotu hodů hlídá. V celé zá-
ležitosti šlo o skutečnost zda hody jednoho 
z hráčů jsou z desky nebo ne.  
          (Jaromír Bajgar)

Výsledky 2.soutěže – kuželky Celkové výsledky po  2. soutěži

OBEC Body do pořadí 
jednotlivců

Body do 
VO

OBEC Body

1. Vřesina 30 + 28 + 25 =  83 10 1. Vřesina 10 + 10 = 20
2. Dobroslavice 29 + 24 + 23 = 76 9 2. Dobroslavice 7 + 9 =  16
3. Krásné Pole 21 + 20 + 16 = 57 8 3. Velká Polom 9 +  6 =  15
4. Dolní Lhota 26 + 17 +  8 = 51 7 4.    Krásné Pole 6 + 8 =  14
5. Velká Polom 27 + 11 +  5 = 43 6 5.    Hlubočec 8 + 1 =  9
6. Těškovice 22 + 15 +  6 = 43 5 6.    Těškovice 4 +  5 =  9
7. Horní Lhota 19 + 13 + 10 = 42 4 7.    Plesná 5 +  3 =  8
8. Plesná 18 +  7 +  4 = 29 3 8.    Dolní Lhota 0 + 7 =  7
9. Pustá Polom 12 +  9 +  1 = 22 2 9.    Horní Lhota 2 +  4 =  6
10.Hlubočec 14 +  3 +  2 = 19 1 10.  Pustá Polom 3 +  2 = 5

O tom, jak funguje fotovoltaická elektrárna na střeše základní školy se 
může přesvědčit každý, kdo jde kolem. Okny vedle hlavního vchodu 

školy je vidět tato velkoplošná obrazovka (viz foto), která ukazuje oka-
mžitý výkon elektrárny v kilowatthodinách, celkové množství vyrobené 
energie od spuštění elektrárny a také úsporu CO2 v kilogramech oproti 
stavu, kdyby se toto množství energie vyrobilo v tepelné elektrárně.
Fotografie byla pořízena 17. března v 9,30 ráno při zatažené obloze a deš-
ti. Přesto elektrárna produkovala v tom okamžiku výkon přes 3kWh. 
Za dva zimní měsíce, kdy je výtěžnost nejnižší, „vydělala“ elektrárna přes 
30 tisíc. Kč. 
                 (Redakční rada)

Městský obvod Krásné Pole zahájil poskytová-
ní nové služby pro seniory a imobilní občany. 

Jedná se o rozvážku obědů z nové školní jídelny až 
do domu. Cena za jeden oběd včetně dovážky činí 
67,- Kč, objednat si lze v průběhu měsíce libovolný 
počet obědů, ale pouze v pracovních dnech, kdy je 
jídelna v provozu.
Zájemci o tuto službu se mohou přihlásit na sociálním 
úseku Úřadu městského obvodu u Bc. Josefa Šmídy, 
telefon 599 426 101. Informaci Vám podají i členové 
sociální komise (předsedkyně paní Pražáková, členky 
paní Bicanová a paní Hrazděrová) nebo vedoucí škol-
ní jídelny paní Tvardková.
           (Redakční rada)

AUTOŠKOLA
Zdeňka Klásková
mobil: 603 363 535
e-mail: zdenkaklaskova@seznam.cz

Turnaj ve čtyřhrách

Turnaj ve dvouhrách
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mužstvo den datum hodina JARO  2011
muži "A" Ne 27.3.11 15:00 BRUNTÁL - Kr.Pole "A"
muži "A" So 2.4.11 15:30 Kr.Pole "A" LUDGEŘOVICE
muži "B" Ne 3.4.11 15:30 Kr. Pole "B" - KOBLOV

dorost So 9.4.11 13:15 Kr.Pole - MICHÁLKOVICE
muži "B" So 9.4.11 15:30 KUNČIČKY - Kr. Pole "B"

žáci Ne 10.4.11 13:30 HLUBINA - Kr. Pole 
muži "A" Ne 10.4.11 15:30 POLANKA - Kr.Pole "A"

dorost So 16.4.11 13.45 Kr. Pole . HRABŮVKA
muži "A" So 16.4.11 16:00 Kr. Pole "A" - ŠILHEŘOVICE

žáci Ne 17.4.11 14:00 Kr. Pole - POLANKA
muži "B" Ne 17.4.11 16:00 Kr.Pole "B" HLUBINA
přípravka Po 18.4.11 16:00 Kr. Pole - ST BĚLÁ
přípravka So 23.4.11 10:00 KLIMKOVICE - Kr. Pole

žáci So 23.4.11 13.35 TŘEBOVICE - Kr. Pole 
muži "B" So 23.4.11 16:00 TŘEBOVICE - Kr. Pole "B"
muži "A" Ne 24.4.11 16:00 BOLATICE - Kr.Pole "A"

dorost Ne 24.4.11 16:00 TŘEBOVICE - Kr. Pole
dorost So 30.4.11 14.15 Kr. Pole - SL. OSTRAVA

muži "A" So 30.4.11 16:30 Kr. Pole "A" - VRATIMOV
žáci Ne 1.5.11 14:30 Kr. Pole - KUNČIČKY

muži "B" Ne 1.5.11 16:30 Kr.Ple "B" - LOKOM. OSTRAVA
přípravka Po 2.5.11 16:00 Kr. Pole - SVINOV
přípravka Pá 6.5.11 16:30 HLUBINA - Kr.Pole

žáci So 7.5.11 10:00 SL. OSTRAVA - Kr. Pole
dorost So 7.5.11 14:00 HRABOVÁ - Kr. Pole

muži "B" So 7.5.11 16:30 SL. OSTRAVA Kr.Pole "B"
muži "A" Ne 8.5.11 16:30 BOHUSLAVICE - Kr. Pole "A"

dorost So 14.5.11 14:15 Kr. Pole - ST. BĚLÁ " B"
muži "A" So 14.5.11 16:30 Kr. Pole "A" - SLAVKOV

žáci Ne 15.5.11 14:30 Kr. Pole - MARKVARTOVICE
muži "B" Ne 15.5.11 16.30 Kr.Pole "B" - LUDGEŘOVICE"B"
přípravka Po 16.5.11 16:00 Kr.Pole TŘEBOVICE

žáci So 21.5.11 10:00 D. LHOTA - Kr. Pole 
dorost So 21.5.11 14:45 HLUBINA - Kr. Pole

muži "B" So 21.5.11 17:00 MUGLINOV - Kr. Pole "B"
muži "A" So 21.5.11 17:00 V.HOŠTICE - Kr. Pole "A"
přípravka Po 23.5.10 16:30 FENIX - Kr.Pole

žáci So 28.5.11 15:00 PETŘKOVICE - Kr.Pole
muži "B" So 28.5.11 17:00 VD START - Kr.Pole "B"

dorost Ne 29.5.10 14:45 MARKVARTOVICE - Kr.Pole
muži "A" Ne 29.5.10 17:00 KOBEŘICE - Kr. Pole "A"
přípravka Po 30.5.11 16:00 Kr.Pole D.LHOTA

dorost So 4.6.11 14.45 Kr. Pole - KLIMKOVICE
muži "A" So 4.6.11 17:00 Kr. Pole "A" - ŠTĚPÁNKOVICE

žáci Ne 5.6.10 15:00 Kr.Pole - MICHÁLKOVICE
muži "B" Ne 5.6.11 17:00 Kr.Pole  "B" - VŘESINA
přípravka Po 6.6.11 16:00 SL. OSTRAVA - Kr.Pole

dorost So 11.6.11 10.00 VRATIMOV - Kr.Pole
žáci Ne 12.6.10 15:00 Kr.Pole - PUSTKOVEC

muži "A" Ne 12.6.11 10.00 M.LAZCE - Kr.Pole "A"
muži "B" Ne 12.6.11 17:00 PETŘKOVICE "B" - Kr.Pole "B"
přípravka Po 13.6.11 16:00 Kr.Pole - V.POLOM

dorost So 18.6.11 14:45 Kr.Pole - PUSTKOVEC
muži "A" So 18.6.11 17:00 Kr.Pole "A" - BÍLOVEC

žáci Ne 19.6.11 15:00 Kr.Pole - HRUŠOV
muži "B" Ne 19.6.11 17:00 Kr.Pole "B" PUSTKOVEC
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VÝSLEDKY SOUTĚŽE 
V PLAVÁNÍ NA  100 m

16. ročník VESNICKÉ SPORTOVNÍ HRY 2011

Jako každoročně zahájila, v sobotu 
29.1.2011, soutěž v plavání naši sportov-

ní soutěž - letos pod novým názvem VES-
NICKÉ  SPORTOVNÍ  HRY. Uvádím ji 
jako už 16. ročník, i když je to vlastně 1. Ale 
těch uplynulých 15. let nelze přeskočit !!!                                                                                                                                      
Pořadatelé z Krásného Pole odvedli opět vý-
bornou práci, závod měl rychlý spád, k žád-
ným protestům nedošlo. Vyvrcholením byla 
opět poslední rozplavba v níž startovali tři 
nejlepší podle výsledků z loňského roku (ale 
bez prvních dvou Dolby a Matery) a zvítězi-
la (už jsme loni upozorňovali na její možnos-
ti) Michell Vokounová z Vřesiny! V druž-
stvech se na první místo po tříleté odmlce 
vrátila Vřesina. Dobroslavice při neúčasti 
sourozenců Materových nenašli náhradu, 
proto skončili pod bednou. Za povšimnu-
tí stojí neustálé zlepšování se Hlubočce.                                                                                                                                       
!!! ZA VELKÝ KLAD PRVNÍ SOUTĚ-
ŽE POVAŽUJI ÚČAST VŠECH DESETI 
OBCÍ !!!   

Pro porušení propozic byla ze soutěže 
v plavání VSH 2011 diskvalifikována obec 
Dolní Lhota. Její vedoucí pochybení při-
znal a tak si myslím, že toto rozhodnutí je 
dostačujícím trestem.  Opravené výsledky: 
1. Vřesina    10 bodů
2.   Velká Polom 9 bodů
3.   Hlubočec              8 bodů
4.   Dobroslavice        7 bodů
5.   Krásné Pole          6 bodů
6.   Plesná                    5 bodů
7.   Těškovice              4 body
8.   Pustá Polom          3 body
9.   Horní Lhota           2 body                                                 
 Dolní Lhota           diskvalifikace
          (Jaromír Bajgar)

16.  ročník  VESNICKÉ SPORTOVNÍ  HRY  2011 

             

Pořadí jednotlivců – plavání 100m volný způsob
1. Vokounová Michell VR 1:02,5 30 18. Dostál Vítězslav HB 1:34,6 14

2. Černín Adam HB 1:03,9 29 19. Hoza Michal TE 1:34,8 13

3. Marek Petr KP 1:06,4 28 20. Holiš Patrik DL 1:35,4 12

4. Teslík David DO 1:07,9 27 21 .Pretsch Radim PL 1:35,9 11

5. Kudela Daniel VR 1:13,5 26 22. Kočur Vladimír DL 1:36,4 10

6. Sivek Jan DO 1:14,2 25 23. Kudrna Viktor TE 1:36,7 9

7. Babicová Tereza VR 1:14,7 24 24. Vašut Tomáš KP 1:37,6 8

8. Dolbová Petra DL 1:16,1 23 25. Dudek Martin PP 1:38,9 7

9. Kopřiva Jiří VP 1:17,3 22 26. Juchelka Pavel PP 1:39,0 6

10. Losková Zuzana VP 1:18,2 21 27. Fistr Rostislav HL 1:39,9 5

11. Dudková Denisa VR 1:20,6 XXX 28. Haluska Radim DO 1:45,6 4

12. Šumný David VP 1:22,1 20           29. Krayzel Jakub TE 1:46,4 XXX

13. Hrdina Libor PL 1:23,0 19 30. Grigarčík Martin PP 1:55,5 3

14. Biolek Petr KP 1:26,7 18 31. Marek Josef VP 2:07,6 XXX

15. Kudrna Šimon TE 1:29,2 17 32. Parýzek Vladimír HL 2:09,4 2

16. Dostálová Andrea HB 1:30,5 16 33. Kubiczková Kamila HL 2:09,6 1

17. Rosypal Dušan PL 1:31,2 15

Výsledky 1.soutěže – plavání Celkové výsledky po  1. soutěži
OBEC součet bodů Body do VO OBEC Body

1. Vřesina 30 + 26 + 24 = 80 10 1. Vřesina 10
2. Velká Polom 22 + 21 + 20 = 64 9 2. Velká Polom 9
3. Hlubočec 29 + 16 + 14 = 59 8 3. Hlubočec 8
4. Dobroslavice 27 + 25 +  4 = 56 7 4. Dobroslavice 7
5. Krásné Pole 28 + 18 +  8 = 54 6 5. Krásné Pole 6
6. Dolní Lhota 23 + 12 + 10 = 45 5 6. Dolní Lhota 5
7. Plesná 19 + 15 + 11 = 45 4 7. Plesná 4
8. Těškovice 17 + 13 +  9 = 39 3 8. Těškovice 3
9. Pustá Polom 7 +  6 +  3  = 16 2 9. Pustá Polom 2
10.Horní Lhota 5 +  2 +  1  =  8 1 10.Horní Lhota 1
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Výsledky stolního tenisu
Třetí soutěž Vesnické olympiády - sou-

těž tříčlenných družstev ve stolním te-
nise se konala  v PUSTÉ  POLOMI. Pořa-
datelé odstranili loňské drobné nedostatky 
a bylo to k dobru celé soutěže. Promítání 
výsledků na plátno byl pěkný nápad. Na-
šly by se sice nějaké drobnosti, ale ty byly 
způsobeny často samými hráči! Myslím 
tím nehlášení výsledků po skončení jednot-
livých zápasů a odchod od stolu na občer-
stvení nebo WC v rozehraném zápase bez 
upozornění pořadatelů. 
Na škodu soutěži byla stejně jako loni ne-
účast hráčů Těškovic. A vítězové – v jed-
notlivcích Petr Heil ml. na to jsme si už 
zvykli a v družstvech Hlubočec / po tříle-
tém kralování /na prvním místě vystřídala 
VŘESINA v loňském roce druhá.                       

16. ročník VESNICKÉ SPORTOVNÍ HRY 2011

1 3 .  r o č n í k  V E S N I C K É  O L Y M P I Á D Y - c e l o r o č n í  s p o r t o v n í  s o u t ě ž e  o b c í

Výsledky 3.soutěže – stolní tenis Celkové výsledky po  3. soutěži

OBEC Body do družstev Body OBEC Body celkem
1. Vřesina 26 + 24 + 20 = 70 10 1. Vřesina 10+10+10   =   30
2. Hlubočec 22 + 19 + 17 = 58 9 2. Dobroslavice 7 +  9 +  5 = 21
3. Horní Lhota 27 + 14 + 11 = 52 8 3. Velká Polom 9 +  6 +  4 = 19
4. Plesná 23 + 21 +  6 = 50 7 4. Hlubočec 8 +  1 +  9 = 18
5. Pustá Polom 25 + 13 + 7 = 45 6 5. Krásné Pole 6 +  8 +  3 = 17
6. Dobroslavice 15 + 12 +  8 = 35 5 6. Plesná 5 +  3 +  7 = 15
7. Velká Polom 18 +  4 +  3 = 25 4 7. Horní Lhota 2 +  4 +  8 = 14
8. Krásné Pole 10 +  9 +  5 = 24 3 8. Pustá Polom 3 +  2 +  6 = 11
9. Dolní Lhota 16 +  2 +  1 = 19 2 9. Dolní Lhota 0 +  7 +  2 =  9

Teškovice nestartovaly 0 10.Těškovice 4 +  5 +  0 =  9

(Jaromír Bajgar)
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ČSCH ZO Ostrava-Krásné Pole

pořádá

MÍSTNÍ VÝSTAVU DROBNÉHO 
ZVÍŘECTVA

Okresní soutěž v odbornosti králíků a drůbeže

KDY?  16. - 17. 10. 2010
Sobota: 800 - 1800 hod.
Neděle: 800 - 1400 hod.
KDE? Chovatelský areál A. Honajzrové -bývalý 
kravín v Krásném Poli (za firmou Homola a. s.).
Tombola, občerstvení zajištěno.
                                                      Zvou pořadatelé.

ČSCH ZO Ostrava-Krásné Pole pořádá

PRODEJNÍ VÝSTAVU DROBNÉHO 
ZVÍŘECTVA  Králíci, drůbež, holubi, 
okrasné ptactvo, drobní hlodavci
KDY?  18. 6. 2011
Sobota: 800 - 1800 hod.

KDE? Chovatelský areál 
A. Honajzrové - bývalý 
kravín v Krásném Poli 
(za firmou Homola a. s.).
Občerstvení zajištěno.
                                     Zvou pořadatelé



Vysokotlakové mytí fasád
Máte Váš dům zelený nebo černý od plísní?

Možná ani nevíte, že Vám plíseň ničí Fasádu a Zdraví.
Barva, která chrání fasádní líc je napadena plísní a dalšími 
mikroorganismy a pomalu se rozpadá. Bakterie ve vysoké 

koncentraci, můžou způsobovat alergická onemocnění. 
Důležité je, že plísně se šíří z fasády do vnitřních částí 

domů při větrání.
Chraňte si své zdraví a investici!!!

Provádíme čištění a odstraňování organických 
nečistot jako plísní, hub, řas a mechů

od 35,00 Kč za m2

Čištění zámkové dlažby, kamenných ploch,
betonu, čištění střech a další.

Používáme profesionální vysokotlakové čističe značky DeWalt, 
umožňující umytí tlakem od 40 do 300 barů. 

Nátěry fasád stříkáním 
Úspora času AirLess stříkáním a použití naších žebříků, dokáže 
ušetřit minimálně 40 % celkových nákladů od cen jiných firem.

15 let zkušenosti v zahraničí. Bez lešení!!!

od 155,00 Kč za m2 s materiálem Akrylát
Volejte od 8:00 hod. do 20:00 hod. Od pondělí do neděle přijedeme 

a vysvětlíme. Cenovou kalkulaci Vám uděláme ZDARMA.

                                                Tel: 776 102 175
Videa a foto ukázky na www.HousePro.cz
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Vrasna,�Lesbos,�Kos,�Rhodos,�Kréta,
Zakynthos,�Lefkada,�Kypr
Letecky�přímo�z�Ostravy!

Luxusním�autokarem!

Nádražní�124,�Ostrava�-�tel.:�596�134�000�-�www.nikolas.cz

Dítě zdarma!�Rodinné�balíčky!
Sleva�za�včasný�nákup!

Sleva�za�doporučení!

www.KANCLIR.cz
Hrabovská 5/39, Ostrava – Nová Bělá, Mitrovice, 724 00

Otevírací doba: Po – Pá  8:00 - 16:00 
Tel.: 722 550 000, 732 650 203

DOPRAVA ZDARMA - při celkovém nákupu nad 7.000 Kč.

GARÁŽOVÁ VRATA od 9.999 Kč.
Výklopná, dvoukřídlá, sekční, rolovací.
Otevírání ruční nebo s pohonem na dálkové 
ovládání. Typizovaná i na míru. Standartní 
barvy i imitace dřeva. K základnímu 
provedení je možno dodat na přání různé 
bezpečnostní i komfortní příslušenství.
Provádíme i montáže.

PLOTY - PLETIVO – zabýváme
se prodejem i výstavbou oplocení.
Poplastovaná nebo pozinkovaná pletiva,
kované ploty, průmyslové, mobilní.
Stavby plotu ze svařovaných pletiv, 
svařovaných panelů, pletivové branky 
a brány nebo svařovaná výplň. 
Při objednávce montáže sleva 30% na 

                                                     sortiment ze zahradnictví.

THUJE NA ŽIVÝ PLOT od 10 Kč/kus.
Další okrasné dřeviny skladem. Množstevní slevy.

Koupíte u nás také stínicí tkaninu – stínovka.


